
Referat fra årsmødet i DH mandag d. 21. september 2020 -

afholdt på Hagges Musik Pub i Tønder 

 

Mødedeltagere: Sidsel Torp Baumann (DH), Ute Mammen (Frivilligcenter Tønder), Anne Hvidberg 

(Sind), Jens Petersen (Dansk Handicap Forbund), Tonny Mortensen (Lev), Kirsten Clausen (Lev), 

Kurt Serup Poulsen (Lev), Helle Nissen (Scleroseforeningen), Else Lorenzen (Nyreforeningen) og 

Thorbjørn Bergnæs (Muskelsvindfonden).   

 

Velkomst ved koordinatoren for DH Tønder kommune Kurt Serup Poulsen 

Organisationskonsulent for vores område Sissel Torp Baumann fortalte om DH og om hendes 

opgaver som konsulent, og om hvordan vi kan bruge DH i det lokale arbejde. 

Der er 3 centrale punkter som optager DH nu. 1. Corona, 2. Ulighed i sundhed, 3. Evaluering af det 

specialiserede område. 

1. Corona har fyldt rigtig meget, ensomhed, lønkompensation, problemer med mundbind, 

besøgsrestriktioner. Der har været udsendt spørgeskemaer. Man har opsamlet erfaringer fra 

foråret.  Det har været rigtig svært for handicappede og deres pårørende. Sygedagene blandt 

personalet er halveret. 

2. Ulighed i sundhed. Der er store problemer, dem med lavere uddannelse bliver mere syge. 

Fysiske sygdomme er oversete. 

3. Evaluering af det specialiserede socialområde. Det skal sikre at alle får den rette hjælp. Det skal 

køre indtil 2021. DH bliver inddraget, næsten alle handicapforeninger har pladser i følgegruppen. 

DH s kerneopgave er at søge politisk indflydelse. Man kan gå ind på handicap dk. og finde 

lokalafdelingerne, her kan man søge oplysninger om alt. Der er en borgerrådgiver i Tønder, men 

der er bare ikke så mange der gør brug af vedkommende. Der er 35 forskellige organisationer i DH. 

Man er altid velkommen til at søge om hjælp i DH. Man kan abonnere på DH s Nyhedsbrev. 

 

Dagsorden 

 

     1.    Valg af dirigent: Ute Mammen blev valgt 

     2.    Valg af referent: Kirsten Clausen blev valgt 

     3.    Godkendelse af dagsorden: Dagsorden blev godkendt 



     4.    Navneopråb – optælling af stemmeberettigede 

Der var 6 stemmeberettigede til stede. 

     5.    Valg af stemmetællere 

Ingen valgt. Vælges hvis der er behov for det. 

     6.    Fremlæggelse af beretninger for året 2019/20 

        a. Årsberetning DH Tønder ved Kurt Serup Poulsen    Vedhæftes 

            Beretningen blev godkendt 

        b. Formand for Handicaprådet Jens Petersen beretter fra Handicaprådet 

            Det er et godt handicapråd, det fungerer rigtig fint. Der har været 14 høringssvar. Corona 

            har begrænset mødeaktiviteterne. Der er blevet lavet en tilgængelighedsplan, det er et                                                               

            godt værktøj. Der er en rigtig god dialog med kommunen. De har haft god glæde af en 

tilgængelighedsrevisor. 

        c.  Anne Hvidberg fortæller om bestyrelsesarbejdet i det regionale kontaktforum i Region 

Syddanmark. 

           De er inde over mange ting. De har en god dialog. Der er ansat en ny idrætskoordinator i     

           Tønder d. 1. sept. Det er Kasper Jørgensen. Der skal laves en idrætsforening for den sårbare       

           gruppe i Sind. De går ture. Der skal købes tandemcykler. Motion for psyken, det kan foran- 

           dre mennesker. Blå kors overtager Svalen. 

         d. Jette Moshage fortæller om bestyrelsesarbejdet i VSU (voksenspecialundervisning) 

            Jette Moshage har meldt afbud. Kurt fortalte, at der er en demenskoordinator. Man  

            kommer tidlig i gang med undervisning. Opstart på et madhold. Der er forskellige kurser. 

       7.  Handleplan for 20/21 drøftedes. Forslag om undersøgelse af frafald i det der er bevilliget,       

             bostøtte og chauffører, hvor meget bliver aflyst? Undersøge hvordan det påvirker psykisk  

             sårbare at skulle på jobcenteret, hvordan har de det? 

        8.    Regnskab:  Blev godkendt 

        9.    Budget:      Blev godkendt 

        10.    Valg:     Kurt Serup Poulsen blev valgt som koordinator for DH-Tønder 

        11.    Behandling af indkomne forslag. Der var ingen indkomne forslag 



        12.  Evt. Thorbjørn Bergnæs fortalte om problemer med beregning af tilskud til 

handicapbusser. De bliver sidestillet med håndværker biler. Der er problemer med 

beregning af vægten. 

                Spørgsmål om lån af tandemcykler i Medborgerhuset. 

 

            Referent 

            Kirsten Clausen 

            LEV Tønder 

            D. 21. september 2020 

 

             

 

                  

       


